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2. Izveštavanje BehgjetPacolli, prvi zamenik premijera i ministar spoljnih
poslova u vezi procesa evropske integracije

Predsednica na početku izveštavanja poželeladobrodošlicu ministru spoljnih Kosova
g-dinu Pacolli. Takođe, imajući u obzir  da ministarspoljnih poslova je i predsedavajući
Saveta za stabilizaciju-pridruživanje istakao je da je pozvan da izveštava u vezi
poslednjih razvoja koji se odnose na proces evropskeintegracije za Kosovo , saradnju
MSP-a sa ostalim sektorima u vezi unapređivanja evropske agende . Takođe govorioje i
o dostignućima i zaostajanju u ovom pravcu.

Dok proces vizneliberalizacije, Kosovo, je u fazi kada se očekuje odlučivanje od strane
država članica EZ-e, jer je sada potvrđeno da su institucije Kosova ispunile sve obaveze
koje se odnose na ovaj proces. Na osnovu izveštavanja zahtevano je da se informišu
nakon  da nakon potvrđivanja ovih dostignuća od institucija EZ-e, koji postupci su
preduzeti od MSP-a u cilju lobiranja država članica odlučujućih EZ-e u cilju
prezentacije dostignuća Kosva u ovo procesu.

Sa sastanka koji su realizovani od poslanika sa predstavnicima država EZ-e istaknuto je
da postoji konfuzija , posebnofrancuskog naroda o narodu Kosova i Albanije, posebno
kada se izveštava u medija o građanima Albanije , smatra se da se govori i o Kosovu.
Pitao je koji postupci su preuzeti u cilju promovisanja Kosova i dostignuća  država
članica EZ-e, koji se ustručavaju o procesuvizneliberalizacije, posebno one koje nisu
priznale nezavisnost Kosova. U vezi Berlinskog procesa , pitao je koje su obaveze i
dobici koje Kosovo ima od ovog procesa.

Dok, u vezi učešća poslanika u regionalnim inicijativama želim da znam koliko je
opstrukcije bilo od strane Srbije u cilju ne učešća Kosova u ovim mehanizmima , kao i
prezentaciji na sastancima na kojima je diskutovano o regionalnoj saradnji ?!

Behgjet Pacolli je istkao da je dostavio komisiji izveštaj koji sadrži informacije, u vezi
zahteva Komisije za evropskuintegraciju. U vezi Sporazuma o SP- politički dijalog,
MSP je posvećeno za sprovođenje SSP. Zbog ne priznavanja od pet država EZ-e,
SSPKosova sadrži član u kome sespominje da nijedan deo SSP ne treba se
podrazumevati kao priznavanje Kosova od institucija i zemalja članica EZ-e. Prepreke
u koračanju Kosova u pravcu evropskeintegracije će se nastaviti i pratiti u ovom
okolnostima, tako da korist na međunarodnom planu unutar konteksta ovog Sporazuma
je ograničen. Segmentspoljnepolitike, odbrane i bezbednosti,. Znači politički dijalog sa
EZ-om koje ovo Ministarstvo pokriva u normalnim okolnostima će podrazumevati
ojačavanje međusobnih veza između EZ-e i Kosova, u šest oblasti i to: usklađivanje
spoljne  politike, bezbednosti i odbrane, učešće u demokratskoj međunarodnoj
zajednici, regionalna saradnja i dobri među susedniodnosi , održiva normalizacija i
vidljiva odnosi sa Srbijom, međunarodnasaradnja u pitanjima pravde slobode i
bezbednosti i usklađivanje politika za međunarodno sankcionisanje i restriktivne mere.
Jedan od glavnih elementa  političkog dijaloga usklađivanja sa politikama EZ-e
podrazumeva se usklađivanje sa deklaracijama i zajedničkim stavovima Saveta EZ-e u
vezi situacije ili političkih razvoja u vezi situacije ljudskih prava i zloupotreba u trećim
zemljama. Dok, druga ugovornastrana , Evropskazajednica, nije pokazala interesovanje
za sprovođenje ovog dela, može se stvoriti utisak Kosovo zaostaje u korišćenju
političkog dijaloga Sa EZ-om. Do sada smo u nastavku dokazivali da usklađujemo našu
spoljnu politiku sa EZ-om i to smo činili na osnovu javnih deklaracija promovišući
konvergenciju sa nekoliko zajedničkih mera spoljne politike i bezbednosti. MSP je
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izradilo plan delovanja sa kratkoročnim i dugoročnim ciljevima,  u cilju što uspešnijeg
sprovođenja  u okviru političko dijaloga.
Takođe, MSP je počelo da objedinjuje političke stavove sa stavovima EZ-e i zbog toga
su donete obaveze za realizaciju zakonodavnih mera, kao npr, da bude u stanju da
preuzme obaveze za realizaciju zakonodavnih mera, kao npr, da bude u stanju da
sprovodi i finansijske sankcije . Pošto EEAS zvanično u ovim okolnostima je
nemoguće da pozoveKosovo da koordiniše usklađivanje spoljnepolitike, zbog ne
priznavanja od strane E-e. MSP je prethodno pripremilo analizu/dokument gde su
sakupljene sve potrebne informacije za realizaciju usklađivana zajedničke politike sa
zemljama regiona EZ-e.
Preduzeti postupci od MSP za ispunjavanje obaveza koje proizlaze od SSP. Aktivnosti
SSP su obuhvaćeni u okviru okvira planiranja politika Nacionalnog programa  za
sprovođenje SSP. Neke od mere koje MSP ispunjava ne reflektuje da su završene,
pošto većina postupaka ne može se meriti  na konačan način, jer se nastavljaju, tako da
iako MSP je završilo obavezu , dokumenti čekaju usvajanje od vlade. MSP je na sebe
preuzelo sprovođenje četiri mera: Plan delovanja za efikasnoodvijanjepolitičkog dijalog
izmeđuRKS i EZ se smatrazaključenim samo zbog usvajana od strane ministarstva
iako je ovaj plan u toku sprovođenja. Dok, četiri mere MSP-a su zakonodavne mere,
Zakon o međunarodnim sankcijama (izrada novog zakona zbog
finansijskihsankcija).Mere sprovođenja plan delovanja za razvoj što efikasniji
političkog dijaloga između RKS i EZ je završena mera, iako je to usvojeno zajedno sa
odgovarajućim institucijama, i realizuje se sa predviđanimpostupcima za 2019. godine.
Dok, treća mera je strategija spoljnih poslova, koja je finalizovana od MSP-a, ali još
nije usvojena od stranevlade. Treća mera je mera sprovođenja koja zahteva samo
izveštavanje i odnosi se na broj izdatih viza državljanima trećih zemalja od strane
konzulata i diplomatskih predstavništva RK i to je proces koji se u nastavka odvija  i
zahteva se završavanje u tačnosti. Što se tiče zakonodavne mere , znači izradu novog
n/zakona, koji će zameniti aktuelni zakon,  i sprovođenje međunarodnihsankcija,  još
od juna meseca 2018. godine radna grupa je zadužena za izradu novog zakona koji
pokriva oblastfinansijskih sankcija međunarodni navedenih. Ovaj N/zakona je prenesen
u Zakonodavni plan Vlade za 2019. godinu i očekuje se finalizacijasredinom 2019.
godine. U toku 2019. godine MSP je donelo odgovornost nedovršenih mera iz
prethodnih godina, kao i izveštavanje o tri ostale mere u okviru poglavlja 24. u saradnji
sa MUP-a i ostale odgovarajuće linije.
Savet za stabilizaciju-pridruživanje (KSA): DelegacijaKosova u se zastupa od višeg
političkog nivoa  ministara i ostalih predstavnika institucija i prema pravilu 13/2016
trebalo je predsedava MSP-a i članovidelegacije trebaju biti ministri i ostali visoki
predstavnici institucija, prema agendi. Ali, na tri prva sastanka još od 2016. godine
instalirana je praksa da SSP predsedava premijer. Vlada Kosova je održala treći
sastanak Saveta za stabilizaciju-pridruživanje zajedno sa EK dana 17. 12. 2018. godine,
kao i rezultata je naglašen napredak za ojačavanje institucionalnih kapaciteta Kosova za
sprovođenje reformi baziranih na acquis zahtevanih od SSP, posebno 8. prvih
poglavlja.
Preduzeti postupci od strane MSP-a koji se odnose na proces evropskeintegracije: među
glavnim prioritetima spoljne politikeKosova ostaje unapređivanje strateškog
partnerstva sa EZ-om i NATO-om . Veći deo agende Brisela obuhvata dobre susedne
odnose sa susednim zemljama. Regionalna saradnja nije samo preduslovintegracije, već
neophodnost, politička orijentacija reflektuje se i učešćem Kosova , proaktivno u
inicijativama i multilateralnim organizacijama, koje deluju u regionu Jugo Istočne
Evrope i šire. Predstavljene su i aktivnostiministra spoljnih poslova: službenaposeta
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Berlinu sa nemačkim homologmHeikoMaas, 10. januara 2019. godine, u okviru učešća
na neformalnom sastanku organizovanom u Rumuniji, kao predsedavajuća narednog
zasedanja Saveta EZ, za zemlje članice EZ-e, Usluge SpoljnogEvropskog delovanja,
zemlje Zapadnog Balkana i Turskom, ministra SP je učestvovao na sastanku
GZMNICH, 1. 02. 2019. godine, realizovanjebilateralnogsastanka sa MSP Rumunije
po prvi put u Bukureštu, učešće na Konferenciji za b bezbednost u Minhenu, Nemačka,
16. februar 2019. godine, političke konsultacije  sa Italijom u Rimu, 18. 02. 2019. gde,
zvanična poseta zamenice ministra spoljnih poslovaRejhanVuniqi u Austriji i
usklađivanje protokola sa kulturnu saradnju sa Austrijom, fokalizacija memoranduma
saradnje među Autoriteta civilne avijacije Kosova i Austrije, usaglašenost za otvaranje
Počasnog konzulata Danke u Prištini i akreditacija nordijskog danskog policijskog
zvaničnika, nerezidentnog u Prištini, 19. februara 2019. godine , imenovanje i
akreditacija  Ambasadora Kosova u Švedskoj, agreman za otvaranje Konzulata u
Malmu, Sporazum o zajedničkom finansiranju stipendija na nivou master studija
potpisanizmeđuFrancuske i RKS-a ratifikovan u Skupštini Kosova dana 30. januara
2019. godine dekretovan od predsednika 14. 02. 2019. godine , predlog sporazum  za
zapošljavanječlanova porodice koji je usvojen u načelu  od strane vladeKosova, koja je
5. 03. 2019. godine donela odluku 05/92 na osnovu koje zadužuje MSP-a za
razvojpregovora sa Francuskomvladom u cilju finalizacije završnog teksta, razmatranje
predloga Sporazuma za osnivanje i funkcionalizacijuFrancuskeagencije za razvoj (AFD
– AgenceFrancaise de Developpmenent) te Proparco  i Francuske ekspertizena Kosovu
, savet država (Visoki dom federalne Skupštine Švajcarske ) podržaopotpis nove
konvencije za društvenoosiguranje. Konvencija se može
podvrgnutifakultativnomreferendumu, kao i diskutovaće se o Nacionalnom savetu pre
ratifikacije. Kosovo je ratifikovalo pomenutu konvenciju, pripreme za političku
konsultaciju 20. maja 2019. godine u Bernu, Otvaranje Ambasade u Portugaliji,
dostavljanje kredencijalaod japanske ambasade 10. januara 2019. godine i sada
funkcionalizacija ove diplomatske misije, otvaranje Kancelarije za ekonomsku vezu u
Atini, Sporazum za povoljne kredite sa Mađarskom.

Poseta MSP Malte na Kosovu; Usklađivanje trgovinskog Sporazuma sa Ujedinjenim
Kraljevstvom; Usklađivanje ratifikacije Sporazuma o socijalnom osiguranju sa
Belgijom; Usklađivanje Sporazuma o vozačkim dozvolama sa Italijom; Usklađivanje
Sporazuma o eliminaciji dvostrukog oporezivanja sa Italijom; Usklađivanje Sporazuma
o eliminaciji dvostrukog oporezivanja sa Nemačkom; Potpisivanje okvira za saradnju
2019-2021 između RKS i Malte. Usklađivanje Sporazuma o eliminaciji dvostrukog
oporezivanja sa Maltom; Ratifikacija ugovora za “ Doniranje grantova za 2017 god.”
između Kosova i Nemačke dana 02.01.2019 i usklađivanje Sporazuma o eliminaciji
dvostrukog oporezivanja sa Nemačkom.

Što se tiče liberalizacije viza, EU-a nije bila korektna prema Kosovu, autoritetima i
građanima, što se tiče liberalizacije viza. I tokom  Austrijskog predsedavanja u Savetu
EU –e, nije bilo volje da se unese u dnevnom redu ova tačka dnevnog reda, sada od
Rumunskog predsedavanja neće biti nekog pomaknuča. Najveća odgovornost će
pripasti državama članica, i MSP je održalo sastanke sa većinom homologa od zemlji
članica EU-e, kojima je kontinuirano predstavila postignuća Kosova u ovom procesu.
Uglavnom najviše se ustručavaju ministri unutrašnjih poslova, i zbog toga Savet EU-e ,
bio je u usporenoj  fazi  očekivanja prema odluci liberalizacije viza za Kosovo, i za
obuhvaćanje ove tačke u agendi. Bez liberalizacije se ruši kredibilnost svih procesa
kada se radi o EU-e . Nezavisne institucije  Kosova su  obavile neprekidan i odličan
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posao, a Evropska unija će ponovo proceniti ovo dostignuće. Berlinski proces, nije deo
Procesa Stabilizacije i Pridruživanja, međutim, ispunjava ga fokusirajući se na
povećanje regionalne saradnje i usklađivanje regiona sa EU. Pozvan sam 11. aprila u
Varšavu na sastanak Ministara spoljnih poslova Zapadnog Balkana u okviru sastanaka
Berlinskog procesa, gde smo organizirali prvi sastanak Fonda za zapadni Balkan pod
predsedavanjem Ministarstva spoljnih poslova Republika Kosovo, od januara 2019.
god. Vlade zapadnog Balkana obećale su da će zajednički ojačati saradnju komponenti
civilnog društva tako što će podržati zajedničke projekte i promovisati ljude u
kontaktima sa ljudima. Kosovo nastavlja da odigrava konstruktivnu ulogu u regionu
čak i u okviru Berlinskog procesa.

U ovom kontekstu, Republika Kosovo nastavlja da prati sa stalnim interesovanjem ovaj
proces, dok MSP je veoma aktivna u pripremama koje su sada započele za sledeći
samit koji će se održati u Poznan, Poljska,  4 i  5 jula 2019 god. Ovaj proces je u
međuvremenu evoluirao i sada se ne radi samo oaktivnostima koje se vrše tokom rada
samita, već su planirane niz aktivnosti gde će se uključiti i institucije i druga
ministarstva, uključujući ona u kojima se odnose na lokalnu samoupravu, dok je
inovacija organizovanje poslovnih foruma preko kojih će se promovisati pogranična
saradnja. Berlinski proces je doneo novi duh zapadnom Balkanu kao regionu. Kosovo
ceni dodatne napore vlada država članica EU-e koja ulažu u ovom procesu sa idejom da
ne zamene ili prepisuju proces integracije u EU, već́ ideju o komplementarnosti u
specifičnim oblastima koje smo identifikovali tokom ovog putovanja; Pošto jedan deo
SSP, uključuje i regionalnu saradnju, tokom ove godine, vredi spomenuti da tokom
2019 god.,Kosovo je predsedavajuća tri regionalnih inicijativa: WBF (Januar ), MARRI
(Januar) i  SEECP (Jul); Predstavnici Kosova učestvuju aktivno u svim inicijativama i
drugim regionalnim organizacijama, i istinski verujem da pozitivno utičemo u
zajedničkom radu sa kolegama iz regiona. Uspešno sprovođenje SSP-a, uspeh
sprovedenih reformi i doprinos regionalnoj saradnji. RKS i regionu u celini,trebali bi
krenuti napred u procesu evropskih integracija, a važno je da EU reformira trenutni
proces proširenja. Iako je Proces stabilizacije i pridruživanja doneo mnoge pozitivne
promene u regionu, to je spor proces. Evropski izbori imaju priliku da ojačaju
angažovanje na Balkanu i pokažu stratešku jasnoću kako bi duboko transformisali naš
region.

Ismet Beqiri: Rekao je da su primili izveštaj MSP-a, i zahtevao da predstavi svoje
nalaze i mišljenja. Postalo je pravilo da MSP tokom izveštavanja predstavi ono što
predstavlja , ali ne i svoje poteškoće,  počevši iznutra jer to nije odgovarajuća podrška,
jer ponekad se stiče utisak da na Kosovu postoji 5 spoljnih politika. Polazeći od tri
lidera zemlje, oni gotovo nikada nisu istih stavova, ali sa različitim stavovima i
mišljenjima o istim pitanjima. Dakle, ne govori se u jednom glasu i kako se onda može
očekivati da za pitanja od posebnog značaja, drugi da budu dobronamerniji od nas
samih, govore oni  koji vode institucije a nisu istog mišljenja i stavova, jer je to vrlo
normalno i njihovo pravo  je da opozicija može imati drugačije mišljenje o različitim
pitanjima, ali stavovi institucija i njihovo predstavljanje  i vladi, sa različitim
mišljenjima koja oštećuju  zemlju i interese Kosova. Kao lični angažman,  misli  da
rade dobar posao, ali ne rade dobar posao sa stanovišta obaveza koje trebaju da obave.
Takođe, stvoren je utisak da  `nas ne vole` i ako su ispunjeni svi standardi, i građani
Kosova nisu krivi što nisu dobili liberalizaciju viza. Ali situacija na Kosovu nije
potpuno dobra. Korupcija, nedostatak vladavine prava, očigledni su problemi, i  na
različitim sastancima to se  kaže. To su glavni problemi, kako se kaže od Holandske
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države koja ima hladan stav, i naravno da je to zato što nas vide koliko smo naklonjeni
da  činimo loše stvari koja su  u suprotnosti sa zakonom.

Što se tiče priznavanja, uprkos angažovanju ministra, proces priznavanja Kosova je
zastao i pitao koliko je zapravo broj priznanja. Jer postoje netačnosti i nepoznato je
koliko priznanja ima Kosovo i koliko je priznanja povučeno. Diplomatija je veoma
široko polje i zahteva celu vojsku ljudi, ali iz onoga što se vidi u raznim službenim
posetama, veliki broj ambasadora obavlja posao vrlo dobro, dok je drugi broj samo broj
i njihov  doprinos je samo ranije angažovanje. On je takođe pitao o ulozi albanskog
konzulata u UN-u i njenim izveštajima, izražavajući zabrinutost zbog njihovog
ponašanja,  i to je doživljavao i sam pre godinu dana. Kosovo bi trebalo da koordinira
sa Albanijom svoje aktivnosti u inostranstvu. U diplomatskim misijama postoje i
neadekvatni ljudi koji ne rade ispravno i često imaju produžene  mandate.

A pitanja koja je postavio bila su :

Prvo, šta vama kažu za porez, da je Srbija ne samo zaslužila porez, već da zaslužuje
puno više, i jer to ostaje opet problemili mi sebe obmanjujemo da možemo  i sa
porezom da napredujemo. Ja pripadam političkoj stranki LDK, koja je oduvek bila i
sada je da rešimo probleme sa dijalogom. Ne vidim kao životno pitanje priznanje od
strane Srbije, jer Kosovo može živeti i bez njegovog priznanja, a nesreća  je
nepriznavanje pet zemlji članica EU-e. Ovo je  odlučujuća godina što se tiče
liberalizacije viza, dok građani Kosova, nažalost izlaze vani sa ili bez viza, oni
napuštaju zemlju  jer nisu bezbedni i nemaju perspektivu. Drugo pitanje: da li vama
kažu da je u Crnoj Gori  okončano, ili nije pitanje granice ? Ako vam kažu da je
okončano, nekome je žao, jer se zna da su izgubljeni mnogo hektara, dok je nekome
drago da nije izgubljen nijedan hektar, ono što moramo znati je da ako smatramo to kao
okončano pitanje, ili zavisi od mišljenja i stavova!

Ismajl Kurteshi rekao je da je pročitao izveštaj MSP-a i ustanovio je da ima puno
jezičkih greški i u formulaciji rečenica, zato je zahtevao da osoblje ministarstva
sastavlja bolje izveštaje, pre nego što prosledi. Istakao je neke nalaze izveštaja, koji su
problematični. Rekao je : Vi između ostalog  rekli  u izveštaju, da je Kosovo stagniralo
u korišćenju dijaloga sa EU, znači priznata je stagnacija i ovo predstavlja veliki
problem, pošto smo mi orijentisani ka Evropi. U drugom nalazu  se kaže, da smo mi
dokazali da smo uskladili naše politike sa onima iz EU, preko naših javnih izjava. Da li
je dovoljno da samo preko javnih izjava, mi da se uskladimo sa EU ili EU zahteva da
mi te izjave obelodanimo, jer izjavljujemo da ćemo to uraditi. Sa izjavama izgleda da
stojimo dobro, ali onda izlaze drugi problemi sa Evropskim integracijama. Kao
ministarstvo, zaboravili ste da smo usvojili na kraju prošle godine akcioni plan za 6
meseci, a prošlo je 4 meseci od tada,samo spominjući neke stvari od vaših poseta, ali
niste nam rekli da za ova 4 meseca, koja su vaša postignuća u vezi realizacije ovoga
akcionog plana Dok za četiri mere vi ste završili  samo jednu meru a tri ostale su ostale
nezavršene. Takođe kao ministar predstavljate angažovanja bez spominjanja propusta
koji su se desili tokom mandata Vlade Haradinaja, gde ste vi ministar Spoljnih Poslova.
Govorili ste o vizama a vize su neuspeh jer ste obećali i pre dve godine, pre godinu
dana i kao što obećavate i danas, ali nisu realizovane i to predstavlja neuspeh. Još jedan
neuspeh jer nismo postali deo Interpola,   imamo povlačenje priznanja inedostatak
novih priznanja. I  postavio je pitanja: Na sednicama Skupštine u tački, parlamentarna
pitanja, vi ste jedan od ministara koji najviše odsustvuje u ovoj tački, i ako je vaša
odgovornost da prisustvujete i da odgovorite na pitanja, zašto se dešava da vi budete
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odsutni? Sledeće pitanje bilo je, kada će se razmotriti sporazum  sa crnom Gorom o
demarkaciji, zasnovan sporazumom dva predsednika?  Očekuje se da će početi jer je
tako izjavio sadašnji premijer. Od svih je rečeno da je sporazum između dva
predsednika postavio granicu u Ćakoru i Kuli, ovo pitanje bi trebalo da se reši tokom
ove vlade. Koliko se novih priznanja desilo tokom vlade Haradinaja,u  vreme kada ste
vi ministar spoljnih poslova?Zatim, kako se odražava u Evropi, u inostranstvu, razlike u
pozicijama predsednika i premijera, kao što su korekcija granica, porezi i druga pitanja.
I na kraju, istaknuto je otvaranje ambasade u Portugalu, otvaranje još četiri
diplomatskih misija u skladu sa izveštajem. Da li ste se potrudili da koordinirate
otvaranje konzularnih predstavništava i ambasada sa Republikom  Albanijom  kako bi
koegzistirali i dali drugačiji primer od onoga što je Ismeti rekao.

Zenun Pajaziti rekao je da je dobro što ste vi prisutni, jer opozicija je stvorila utisak da
nećete prisustvovati u komisiji. Dok pitanja često prevazilaze ovu komisiju, ali je dobro
da vam se postavljaju pitanja zato što ste retko u ovoj komisiji. Sama činjenica da je u
izveštaju spomenuta uloga MSP u procesu evropskih integracija, postoji potreba za
saradnju, koordinaciju i više angažovanja kao i sensibilizacija i odgovornost. Mi.
moramo biti svesniji da mobiliziramo sve da bi poboljšali dijalog sa EU, da bi postigli
stremljenja od životnog značaja za Kosovo. Treba analizirati sve postojeće energije i
kapacitete da budu u potrebnom nivou, posebno sa Briselom, veću pažnju Premijera.
MSP ima kapacitete i dobre diplomate. Kada se zna  da je u mnogim zemljama bio
neuspeha u reformskim procesima kao nove države u našem regionu  Pitanje regionalne
saradnje je drugo pitanje koje je spomenuto u izveštaju ministarstva,  da ove godine
Kosovo bude domaćin tri regionalnih inicijativa. Čak i neki od poslanika Skupštine su
takođe učesnici ovih inicijativa za regionalnu saradnju Jugoistočne Evrope kao
"SECP". Ona će se održati u julu ove godine u Prištini i postoji lobiranje da aktivnosti
budu sa nekim ograničenjima. Od vas se traži da budete koncizni, jer je Kosovo
ravnopravan član samita u Tirani i bilo bi lepo ići sve do kraja kao što je bilo i na
drugim mestima.

Veruje da  je  Kosovo spremno da predsedava ovu Regionalnu inicijativu i da je završi
dostojanstveno. Ovo je veliki izazov ali je dobro da dokažemo naše kapacitete pred
drugima, i imamo mogućnosti da radimo i bolje od drugih zemalja.  Za učešće u
regionalnim inicijativama, potrebna je bolja koordinacija, primer u Bosni nemaju
diplomatsko predstavništvo ni Kosovo iz poznatih razloga niti Albanija, dok u
Hrvatskoj imaju oba dve. Ali imamo sporazume o saradnji sa Albanijom za
koordinaciju ovih aktivnosti. Albanija je u dobroj poziciji da  pošalje  u dogovoru sa
Kosovom jedno diplomatsko predstavništvo u Bosni i Kosovo u Hrvatskoj.

Pitanja se odnose na pripreme za regionalne inicijative, kakva su predviđanja da  sve
bude pripremljeno.

Behgjet Pacolli rekao je da  Kosovo ima oko  116 priznanja, od njih,sa preko 90
država ima diplomatske odnose, i da je lider zemlja u regionu sa brojem priznanja i
diplomatskih odnosa. Kosovu i dalje su potrebna priznanja, primljene su preko 110
verbalnih nota,6 verbalnih nota nisu stigle zbog internog prilagođavanja, kao što su
države “Commonwealth-a”. Verbalna nota uopšte ne treba kada se uspostavljaju
diplomatski odnosi. Na primer, Kenija je zemlja pod rusko-srpskim uticajem, ali je
podržala Kosovo u INTERPOL-u, UNESCO-u i podržaće je u drugim međunarodnim
inicijativama. Ova zemlja nije na listi zemalja koje priznaju Kosovo, ali nema ni
diplomatskih odnosa, ali to ne znači da naši građani ne mogu putovati u ovu zemlju. Ili
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čak iu drugim zemljama kao što je Etiopija. Postoje i druge zemlje koje podržavaju
Kosovo i ne postoji verbalna nota, ali se očekuje da se ambasadori  promene, ali postoje
zemlje koje su odgovorile  sa verbalnom notom, ali još uvek nemamo diplomatske
odnose, kao što je slučaj sa  Tanzanijom.

Što se tiče povlačenja priznanja, tačno je da su neki ljudi otišli u Beogradu, neki
predstavnici različitih ministarstava spoljnih poslova različitih država, posebno male
države iz Okeanije i Afrike, ekonomski siromašne zemlje. I pročitan je jedan
dokumenat kojim  je vršena  jedna obmana koja je učinjena  ovim državama. Dokument
u kojem se navodi da Kosovo i dalje funkcionira na osnovu  `Rezoluciji  1244`
Ujedinjenih nacija. Praktično ova rezolucija još nije razjasnila našu situaciju jer u svim
našim odnosima sa Ujedinjenim nacijama postupamo prema rezoluciji “1244” što se
tiče  naših kontakata. Prisustvo UNMIK-a funkcioniše u okviru ove rezolucije. On je
takođe pokušao da dobije potvrdu iz Brisela da dijalog između Kosova i Srbije nije o
statusu Kosova, već́ o normalizaciji odnosa. To je jedan od razloga koji te zemlje
čekaju šta će se desiti tokom vremena. Dok im Srbija vrši  pritisak, rekavši da se
direktno mešaju, jer još uvek nemaju sporazum sa Kosovom. Ne postoji nijedno
primljeno pismo  osim iz Solomonskih ostrva, koje kaže, da zamrzavaju odnose sa
Kosovom do kraja dijaloga sa Srbijom. Ali nema povlačenja. Takođe su izdate mnogo
nepotvrđene izjave sa Kosova,  da još uvek ne znaju svoj status. Održani su različiti
sastanci i informisani su da je Kosovo regulisala svoj status od 2008. god. Takođe i
odluku Međunarodnog suda pravde "MSP" gde je poslat svakoj državi. Osim pisma sa
Solomonskih ostrva, MSP nije primio nijedno pismo od tih zemalja za koje Srbija tvrdi
da su povukle priznanja. Iako su tokom ovog vladinog mandata primljena samo dva
priznanja. Onda je ispričao slučaj Kenije i sastanke s potpredsednikom Kenije.

U pravcu zemalja koje nisu priznale  Kosovo, ova zadnja nema šta da ponudi u cilju
postizanja  priznanja, jer su te zemlje uglavnom zemlje koje apsorbuju investicije i
Kosovo nema potencijal za investicije. Dok, jedan redak slučaj je Nigerija, za koju se
govorilo da je g. Pacolli i uzeo pravne razmere,  otišao je u “EULEKSA”, da dokaže da
je to bila ispravna radnja  gde je u francuskom zajmu zatraženo da ko-izvođač bude
Kosovo za onaj deo koji bi može da ponudi Kosovo a to je radna snaga . I ako je
pogrešno shvaćeno da to ima veze sa ličnim poslovanjem , a danas je razlog zašto su
dobri odnosi sa Nigerijom.
Tokom ovog mandata  pokrenuti su diplomatski odnosi sa Tajlandom,  i uskoro se tamo
otvara ambasada. Dok se sa Bangladešom ulažu napori za imenovanje diplomatskog
predstavnika. Zatraženo je otvaranje ambasade u Tanzaniji i očekuje se odluka vlade
ove države. Dok je ambasada Kosova otvorena u Portugalu, dok u Kataru je u procesu
otvaranja, a od Kuvajta očekuje se odobrenje. Više je ojačana ambasada u Senegal.
Kosovo je primilo ne rezidentne ambasadore iz južnoameričkih država, a od Japana je
zatraženo da otvori svoju ambasadu na Kosovu. Kao ministar rekao je da je posetio  54
Afričkih država i najmanje tri puta.
Dok što se tiče liberalizacije viza, rekao je da je optimista jer je obećano da će ukinuti
vize za građane Kosova, i kao Ministar spoljnih poslova  MSP-a posetio je mnoge
zemlje počevši od Malte, Italije, Francuske i Njemačke, Austrije, Holandije, Mađarske,
sve države koje su imale i imaju  svoj uticaj, države koje utiču jedna na drugu, kao što
su Njemačka i Francuska. Naročito su uspostavljeni dobri diplomatski odnosi sa
njemačkim ministrom Mas, a na sastancima u Varšavi susreo je i tamo ministra Mas  sa
kojim su vođeni razgovori o pitanju viza. Stoga on smatra da će ove godine biti vizna
liberalizacija.
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Što se tiče integracije, Kosovo je sad za sad zastupljeno, znači da rukovodi sa tri
regionalne inicijative. Sa “RYCO”-n, pokušaj e “RYCO”-s da se sastanak održi ovde,
sastanak će se održati na neutralnom mestu. U Varšavi se sastao i sa zamenikom
Mogerinija i dugo je govorio o ovoj temi. Evropska unija poštuje stroge regionalne
inicijative  i zastupanje Kosova preko Ministra spoljnih poslova radi se po imenu a ne
po državnim simbolima. Dok Fond za zapadni Balkan nije ovde održan zbog
nedostatka kvoruma zbog neučestvovanja Srbije i Bosne i Hercegovine, zbog tog
razloga je realizovan u Poljskoj na marginama Varšavskog samita. Na ovom sastanku
donete su nekoliko odluka, odobreno je nekoliko regionalnih projekta i odlučeno je da
se ovaj Fond za stranke poveća sa 60 na 90  hiljada evra godišnje. Dakle što se tiče,
“CEECP”, i ova je izuzetno važna organizacija i Kosovo će preuzeti vođenje od 1.jula
ove godine.
Što se tiče dolaska nekih građana Kosova (poznatih kao grupa) iz konfliktnih zemalja,
poznato je da je to tajni dosije i nije trebalo govoriti javno , iako je uspeh Kosovskih
institucija da svoje građane vrati u mesto porekla uz podršku tradicionalnih prijatelja.
Dok što se tiče krivaca i odgovornosti o tome će brinuti sud i zakon.
Što se tiče političkog dijaloga, on je predstavljen u izveštaju i dostavljen
komisiji.Situacija je takva da od  EU-e nema potpunog priznavanja Kosova. Ne smatra
se ispravnim da se postupci harmonizacije sa EU-om, iako je EU-a više puta tražila  od
kosovskih institucija različita mišljenja  i radnje kao što je konferencija o očuvanju
životne sredine u Bonu, kao što je opšti uslov za harmonizaciju.
Što se tiče diplomatije Kosova, u prošlosti je postojala razlika  između profesionalnih
ili karijernih i onih političkih. Iako danas postoji ravnoteža  od 50 – 50 %.Kosovo ima
izvanredne dobre ambasadore, druge koji su prešli iz politike u karijernih ambasadora,
takođe se slaže da i dalje postoji osoblje koje treba da se poboljša.Ministarstvo pojedine
degradira i umesto njih šalje mlade ljude po diplomatskim misijama.
Što se tiče njegovog odsustva na parlamentarnim sednicama opravdao se učestalim
putovanjima u inostranstvo i nemogućnošću da bude prisutan u različitim izveštajima.
Od 30.marta 2018.godine do 31.decmbra  bio je van zemlje (preko 90 dana). Dok  po
raznim medijama veoma često su ih uvrstili kao neistinite, posebno kada se kaže
rukovao se sa predsednikom Tramp u hodnicima UN-a. Kosovo će učiniti diplomatiju
kako je potrebno. On takođe lično poznaje američkog predsednika, i nije se osećao
dobro kada je čuo od medija  i civilnog društva  u vezi ove aktivnosti  nakon
četvorodnevnog rada  na 74 različita bilateralna sastanka. Pogotovu nakon dolaska
zamenika predsednika Kenije na Kosovu  smatrajući ga kriminalcem. To je
upotrebljeno od Beograda  na štetu Kosova.
Po pitanju demarkacije sa Crnom Gorom rekao je da institucija koju predstavlja je
zagovornik dobrosusednih odnosa i na početku njegovog mandata  otišao je u susednu
državu kako bi otvorio put za dijalog i dogovor. Taj sporazum je potpisan i ratifikovan
koje je doprinelo rešavanju rešenja. Premijer Kosova je razrešio prethodnu komisiju
koja se bavila demarkacijom, i formirao je drugu komisiju , dok ova komisija  u vladu
donela je njegovo svedočenje, onako kako je izgledalo u medijima. Postoji sporazum
između dva predsednika, Kosova i Crne Gore koja daje mogućnost korekciji
demarkaciji koja se desila, međutim još nije došlo do obeležavanja  ili razgraničenja
granice. Crna Gora je odobrila dokumenat koji otvara put ograničenja granice, što znači
da komisiji otvara put da se sastanu sa relevantnom komisijom  na Kosovu  i da
razgraničavaju granicu. Iako ne znaju da li će to biti razgraničenje koje će zadovoljiti
Kosovsku stranku, opoziciju ili koaliciju  ili različite uključene osobe. I nema
informacija o tome kada će se održati.
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O stavovima kosovskih rukovodioca o dijalogu, rekao je da se potrudio pridržavati se
stavovima njegovih nadređenih i biti u harmoniji s njima prilikom iznošenja istih u
spoljnim kontaktima, štaviše potrudio sam se biti jedinstven što se tiče stavova i unutar
zemlje, tj. stava premijera, predsednika republike, opozicije i pregovaračkog tima.
Važno je da je Kosovo za dijalog i tu nema diskusije, ali nikakvih diskusija o
granicama, već o normalizaciji odnosa u pravcu poboljšanja susedstva sa Srbijom.
Kosovo već ima formiran pregovarački tim, koji je formirala republička skupština, a
uvedena taksa već je postigla maksimum efekta, a u zadnje vreme se ona već
banalizuje, dok je ponašanje predsednika Srbije vrlo nekonzistentno, jer čas posla se
pravi važan i kočoperi se vređajući teško nas raznim neistinitim pričama, čas posla se
preokreće i izigrava žrtvu, tražeći ukidanje takse, ali ja mislim da njemu taksa i ide u
prilog. Međutim, ja mislim da mi tu imamo sasvim drugi interes, naročito ako se ima u
obzir da taksa u poslednje vreme oštećuje naše odnose sa međunarodnim prijateljima,
te nadam se opštem nacionalnom konsenzusu rekao je on koji će pomoći jednoj
izlaznoj strategiji od svega toga, i otvaranju perspektive dijaloga bez pripisivanja
krivice nama. Premijer je za dijalog, a videće se i rezultati berlinskog samita, gde će
prisustvovati i premijer i predsednik, jer ni ovi poslednji sami ne znaju šta će od toga
tačno proizilaziti, pored tendencije evropskih lidera da situaciju preuzmu oni sami uz
obrazloženje da su odnosi Kosova i Srbije evropski problem te ne mogu gledati
krštenih ruku, jer je to sigurnosno pitanje koje se može odraziti i na Evropu.

Armend Zemaj u njegovom izlaganja rekao da se mnogo toga već elaborirao. MIP
obuhvata široku gamu poslova, i vezano je i sa drugim resorima, naročito po pitanju
evropskih integracija. Međutim, tu se primećuje nedostatak potrebne institucionalne
koordinacije u pravcu evropskih integracija i spoljne politike, i to u dva pravca; prvo,
ne sprovođenje SSP-a, i drugo ne sprovođenje obaveznih mera za njegovu provedbu
(od četiri takvih mera, MIP je sproveo samo jednu). Zatim imamo i proces vizne
liberalizacije, o čemu u izveštaju MIP više se govori kritičnim jezikom prema EU,
umesto da ispunjava svoje obaveze. Zatim imamo organizovani kriminalitet i korupciju
i visoke zvaničnike sa optužnicama (ministri, z/ministara), te kidnapovanje stranih
državljana i druge zloupotrebe koje predstavljaju smetnju za viznu liberalizaciju. O
svemu tome nisam optimista ove godine, jer EU predsedava Rumunija, rekao je on i
nastavio;  Afrika je postala opsesija našeg Ministarstva spoljnih poslova u čemu troši
najveći deo svog vremena, umesto da se usredsredi na lobiranje prema Evropi, naročito
kada su svi korisni sporazumi Kosova  sa evropskim i regionalnim zemljama. S toga
izričito zahtevam da se MIP fokusira na evropske zemlje, sa posebnim osvrtom na 5
članice EU koje nisu još uvek priznavale Kosovo, ali i na one koje su priznavale
kosovo ali su se uzdržale prilikom glasanja za članstvo Kosova u međunarodnim
organizacijama poput INTERPOL-a, i dr.  Moramo svi da se zalažemo u tom pravcu,
uključujući i republičku skupštinu koja mora dati svoj doprinos. U okviru
institucionalnog angažmana, moraju se koordinirati aktivnosti sa MEI po pitanju vizne
liberalizacije, naročito u pravcu onih zemalja koje su još uvek skeptične utom pravcu.

Fatmire Kollçaku, nadovezujući se u diskusiju, rekla je da je to prvi put da se ministar
odazvao komisiji za izveštavanje o nekim poslovima koji su ostali nedovršeni u pravcu
vizne liberalizacije. U izveštavanju su izneta nastojanja o evropskim integracijama,
međutim ako vidimo učinke MIP-a i MEI, na žalost možemo zaključiti da je realnost
bolna, naročito ako se ima u vidu pristupanje INTERPOL-u, UNESCO-u, kao i barijere
koje Srbija pravi u tom pravcu. Kao ministar, nije dovoljno samo to što vi lično radite u
tom pravcu, jer spoljnu politiku ne čini samo jedan igrač. Pojedini ambasadori više
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nanose štetu zemlji, ne čineći ništa u tom pravcu jer su oni imenovani političkim
uticajima, o čemu ima brojne primedbe od strane poznavaoca te oblasti, na samo iz
opozicije. Ima velikih primedbi i o partijskim zapošljavanjima po diplomatskim
predstavništvima. Ona je zatim upitala da li postoji nekakav izveštaj o radnim učincima
takvih diplomatsko-konzularnih predstavnika naše zemlje, kako bi se videli rezultata
rada diplomatskih misija naše zemlje, ili pak da se ima uvid da li je ministar i njegovo
osoblje grešili prilikom upošljavanja, naročito po partijskoj liniji. Ona je upitala i o
unapređivanju odnosa sa Albanijom naročit nakon imenovanja novog ministra
inostranih poslova, tj. vršilaca dužnosti ministra, sa perspektive zajedničkih skupova,
naročito poslednjeg u Peći, jer je vrlo važna zajednička koordinacija obeju zemalja u
lobiranju, budući da smo jedna nacija sa zajedničkim interesima. Dakle dva pitanja
razvoj odnosa sa Albanijom i izveštaj o spoljnom i unutrašnjem personalu MIP-a, ali i
druga pitanja poput vizne liberalizacije i lobiranja kod preostalih zemalja E-a koje nisu
priznavale još Kosovo.

Donika Kadaj – Bujupi rekla je da je neophodno da se Kosovo zastupa pravilno u
inostranstvu bez obzira na poziciju i opoziciju, jer su interesi zemlje ispred partijskih
interesa. Ona je primetila da je podrška Nemačke vrlo važna i ohrabrujući, naročito
snažna podrška evropskim procesima, viznoj liberalizaciji i pitanju granica, i nada se da
će takva podrška nastaviti. Zatim ima pozitivne znakove u odnosima sa Grčkom i
Slovačkom, i upitala da li je moguće tu iznaći prostora za uspostavljanje parlamentarne
diplomatije sa njima, iako vlade zbog specifičnih zahteva ne mogu uspostaviti bliske
neposredne odnose, bez obzira da li su priznavale nas ili ne kao državu. Dakle mogli bi
smo raditi u drugim segmentima i na taj način pomogli regionalnoj integraciji. Ona je
bila mišljenja da je pitanje kriterija za liberalizaciju završena stvar što je potvrdila i EU-
a, te prema tome nije zdravo da mi sami sebi ogovaramo nekakve kriterije unutar nas,
jer vladavina zakona nije jednokratna ona je proces koji se stalno razvija i usavršava i u
drugim zemljama koje su i članice EU-a.
Svedoci smo da smo 2011. godine sami sebi natovarili jednu kriteriju koja nam je
stvarala velike probleme, te ne smemo ponoviti slične greške. To ne znači da ćemo se
zadovoljiti određenim poslom, ali moramo se usredsrediti na privredni razvoj pre svega
strane investicije i na vladavinu zakona, jer je dalja odluka vizne liberalizacije sada do
EU-e, te s pravom i očekujemo pravilnu evropsku odluku o tome.  Razume se to nisu
pitanja koja se mogu odraditi za šest meseci niti za godinu dana, jer je to proces. Ona je
pokrenula i pitanje veće odgovornosti naših konzularnih predstavništava, jer ima brojne
prigovore naših građana u inostranstvu na njihov rad, koji se obraćaju poslanicima
preko emajla i telefonima, o sasvim tehničkim pitanjima, primera radi za dobijanje
pasoša onih koji žive u Frankfurtu, i njihovo produžavanje. Ona je zahtevala i dodatno
angažovanje ako je za to potrebno radi efikasnijih usluga prema našim građanima u
dijaspori. Mislim da je gospodin Albert dobro upoznat ovim problemima budući da je
duže u MIP i poznaje sve okolnosti. Ona je upitala šta može skupština u tome pomoći,
te ako je potrebno češće ćemo se sastati i bliže sarađivati, a ne samo službenim
sastancima i izjašnjavanjima pred medijima, kako bi smo doprineli popravljanju stanja.
Uvek nam je bilo rečeno da smo dobrodošli u tom pravcu, ali ipak nije postojala
dovoljna volja za konkretne postupke. češće bivamo informisani od medija o pitanjima
koja raspravljamo na raznim sastancima sa našim kolegama, umesto da drugačije
pristupimo njihovom rešavanju i proizvodimo bolje rezultate. Hvala!

Behgjet Pacollije rekao da, što se tiče akcija koja se direktno vežu sa „SSP“-om, to su
akcije koje su bile specifične, ako se govori o Ministarstvu inostranih poslova. Na
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primer, ako govorimo o sankcijama, da, istina je, ove godine će se usvojiti zakon. Ne
zavisi sve od nas i drugih ministarstava. Ali imamo dokaze da će u junu ove godine
imati zakonodavni deo mera. Mi ćemo to da završimo, nemojte da mislite da nismo
radili. Radili smo veoma mnogo, ali smo delovali ovde, delovali smo uvek u skladu sa
Evropskom Unije, i jedan zakon ćemo imati ove godine. To ne zavisi sve od nas. On je
naveo da što se tiče mera za sprovođenje, akcioni plan znači efikasniji razvoj političkog
dijaloga, naravno nije samo pitanje Ministarstva inostranih poslova to što je čekalo do
sada. Danas smo delovali i sutra ćemo to obaviti i uvek zavisi kao da je praktično
beskrajan lanac gde uvek jedan problem iznosi drugi i to će biti i u buduće. Mi
nijednom nećemo biti u stanju da kažemo da smo usavršili naš rad, zato što je to
beskonačan proces, znači proces koji se uvek nastavlja.
Izrazio je da ima dela gde se radi veoma dugo. Tu su političke konsultacije. U regionu
idu delegacije i dolaze delegacije i dolazimo do zaključka da treba da se potpiše
sporazum. Taj sporazum sada čeka na dolazak ministra ili njegov odlazak tamo, i da se
nađe nešto kada se to potpisuje. Dolasci i odlasci nisu koje se svakodnevno vrše, već su
posete. Ako bih ja želeo da sada posetim državu negde, Bugarsku na primer, možda će
mi dati termin u oktobru, sad ja ne mogu da insistiram da odem ranije ili suprotno, mi
ubrzavamo vize. Ko dolazi kod nas dolazi brže jer se nalazimo u realnom momentu i
vremenu u odnosu na problematiku. Dakle, nalazimo harmonizaciju. Na primer, ako je
poseta dolaska Ministra spoljnih poslova Crne Gore, čekala na godinu dana dok su
došli i mi smo to potpisali, to se može smatrati završenom, međutim negde je možda
započet drugi dijalog za neki drugi sporazum i to trebate da razumete i ne očekujte od
Ministarstva inostranih poslova da je ona obavila uvek zadatke. Svaki dan novi izazovi,
otvaranje novih poglavlja, novog dijaloga, i to će uvek pratiti Ministarstvo inostranih
poslova.

Navodi da, ono što zavisi od nas, na primer vize, mi imamo efektivno izveštavanje
uvek, u realno vreme i tačno znamo da su vize puštene, gde su puštene, kome su
puštene, tako da nije sve naša krivica zato što nismo obavili naše zadatke, ali ćemo
uvek biti u procesu. Što se tiče političkih zaposlenja, ne verujem da je neko govorio ili
da bi neko imao snažan razlog da optuži Ministarstvo inostranih poslova da je to
učinilo. Ministarstvo inostranih poslova je angažovalo političke ljude, ali verujte da
smo išli da radimo prema kriterijumu kvaliteta, i to je bio naš glavni kriterijum. S druge
strane, trebate da prihvatite da smo u ministarstvu našli bilans koji je bio negde oko 80
– 20, 75 – 25, a mi smo danas došli na 50 – 50, čak štaviše imamo ljude od karijere
nego političke, i tendencija je da unapredimo ovaj princip. Pošto se mnogo govorilo o
političkim zaposlenjima, on je rekao da kao AKR nije čuo o nijednom do sada. Sad se
planira da jedan napusti jedan konzulat, i iskreno vam kažem da nisam čuo nijednog od
AKR-a, niti sam pokušao. Navodi da su znači da učine dobar izbor, i sada, na osnovu
onoga što se vidi, i ja vidim taj barometar, ne samo rad, kod izveštaja koje dobijam,
mogu vam objasniti i način izveštavanja naših konzulata i ambasada, ali vidim kako
postoji i odnos u zemlji dočeka, na primer. Mi imamo skretanja u nekim državama sa
novim ambasadorima, imamo dobra skretanja. Ali, imali smo države gde je situacija
drukčija, i mi intervenišemo tu kako bi smo izmenili situaciju, stanje i to radimo uz
punu odgovornost. Rekao je da, što se tiče izveštavanja, imaju princip dnevnog
izveštavanja za naše ambasade za odgovorna lica i oni šalju iste sutradan, dakle,
izveštaji trebaju biti ovde. Ja verujem da je direktor zadovoljan sa izveštajima koji
dolaze i sve je to dobro klasifikovano. Oni su tu i mogu se videti i od vas jer su
dostupni, tako da ima izveštavanja. Zaključke ovih izveštaja donosimo jer se sastajemo,
iako političko osoblje sa celim civilnim osobljem, dakle ministarstvom, direktorom,
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imamo dobru saradnju, i sastajemo se skoro svakoga dana i raspravljamo o
problemima, uvek za poboljšanje kvaliteta. Znam o kojoj osobi govorite sada, koji je
vraćen a još nije ispunio 3. godina, on je dobar radnik, ali ta osoba je sada potrebna
ministarstvu, kao što i mi imamo neke zemlje koje se trebaju pokriti od adekvatnih
ljudi, iskusnih ljudi i ta lica će naravno da se angažuju na ovim pozicijama.
Navodi da je Direktor odličan diplomata i on zna da su mu vrata uvek otvorena i zna da
čim bude izrazio volju da on ode negde, naravno da ću biti ponosan da ga pošaljem u
drugu zemlju, međutim, on je sada veoma potreban u ministarstvu jer obavljamo dobar
posao iz unutra, tako da vas pozivam Predsednice da dođete neki dan i da nas posetite.
Verujem da zaslužujemo vašu posetu.
Navodi da poseta može da se izvrši, dođite slobodno i još više ću vas informisati tu,
možda o poslovima kako radimo i koju metodologiju koristimo. Verujte mi da je u tom
ministarstvu učinjeno, žao mi je da kažem jer ste ovde direktora, ali verujem da imate
dobru saradnju sa političkom kancelarijom, imate dobru saradnju i sa ministrom i
zamenikom ministra, ali verujem da smo i mi mnogo doprineli pitanju, i danas možemo
da budemo kao primer u regionu. Kada to govorim imam pravo, jer tu nismo imali ni
sale za doček ljudi, nismo imali ni protokolarne sale, a danas smo ministarstvo učinili
dostojanstvenim ministarstvom i to me čini ponosnim sa Kosovom, i normalno, što se
tiče efikasnosti, imamo porast efikasnosti rada. To nije ministarstvo gde se ljudi šetaju
gore dole, već je ministarstvo gde se zna kada počinje rad i kada se završava, a ne po
kafanama već u kancelariji i saradnja sa diplomatskim osobljem je na nivou, ali
normalno, ima još toga da se učini. Navodi da se angažuju, ali su smanjili malo broj.
Što se tiče Nemačke, rekao je da imamo izvanrednu saradnju, i veoma je srećan da su
stvorili jedan, kako to Nemci zovu „Ajnklag“, usklađivanje ideja i akcija i u tom pravcu
nećemo stati. Imamo za cilj da to učinimo i sa Francuskom i Italijom. Naveo je da je
bio u Italiji pre nekoliko dana, i iskoristio je vikend, sastao se sa važnim ljudima, sastao
se sa kolegom i bila je poseta van protokola sa zamenikom premijera Italije, i kažem
vam da će doći u posetu kod nas. Naveo je da sa Francuskom takođe imamo veoma
dobru saradnju i lepe stvari se ne dešavaju za jednu noć.
Kažem vam da delim mišljenje sa vama za to što insistirate da znate. Mi imamo veoma
dobru usklađenost, prostudiranu, sa Ministarstvom spoljnih poslova Albanije. Ne sada
jer imamo Ministra koji dolazi iz Kosova, već i sa ministrom Bushati, kojeg
zahvaljujem za saradnju. Navodi da su započeli inicijativu za otvaranje zajedničkih
konzulata, da imaju zajednička predstavništva u zemljama gde ne možemo imati
ambasade zbog priznanja, da ih oni otvore i da ih koristimo zajedno, dok u zemljama
gde imamo ambasade i gde možemo da otvaramo ambasade, mi ćemo ih otvarati i oni
će biti tu predstavljeni. To je proces koji je u toku, da ne objašnjavam hronološki
radove koji su učinjeni, ali ćete sigurno biti obavešteni na vreme. Očekujem da će moj
homolog doći na Kosovu i da potpišemo sporazum pre narednog sastanka dveju vlada.
Verujem da ćemo biti zastupljeni i u Kini, preko ambasada Albanije, i zatražio je da to
ne izađe u medijima. Dodao je da postoje strateške zemlje gde ćemo poslati naše
zastupnike i radiće za Kosovo, normalno u predstavništvima gde smo mi, doći će i oni.
Tako, tendencija je da i u Vašingtonu imamo zajedničku zgradu u buduće, a što da ne i
u Berlinu i Rimu.

Blerta Deliu – Kodra se zahvalila poslanicima za njihovo prisustvo, i pre završetka
sastanka pročitala je vest da jedna od prestižnih medija u nemačko – francuskom delu,
Televizija Art, prikazala je Kosovo u jednom dokumentarnom filmu kao državu sa
islamskim zastavama i simbolima. Navela je da bi bilo dobro da bar u ovim misijama
koje imamo, da budu odgovorne. Rekla je da je nakon vesti bio jedan dokumentarni
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film od 12. minuta i naši predstavnici, kancelarije, misije koje imamo u ovim
zemljama, verujem da trebaju da reaguju. TV Art je prikazalo Kosovo kao islamsku
državu sa zastavama, i poslednji slučaj, pogotovo povlačenje koje smo učinili, slaće
pozitivne signale u odnosu na građane Kosova i samo pozicionisanje kao država.

Behgjet Pacolli je rekao da Srbija radi na svim pravcima, tako da nemojte da se čudite
ako vam kažem da ne bih želeo, ali nemojte da se čudite ako vam kažem da i naši
mediji mogu da budu uticani apsolutno od…

Sednica je završena u 14:30.

Pripremili Predsednica komisije,
------------------------------

Osoblje za podršku komisije BlertaDeliu- Kodra


